
Kerkelanden Groent - presentatie in Vonk

Marileen, dank dat ik wat uitleg mag geven over het buurtinitiatief Kerkelanden Groent.


Wij zijn nu ruim een half jaar op weg en daar kan ik wat over vertellen. Zo hoeft het wiel mogelijk niet 2x 
uitgevonden te worden. Het stappenplan is eenvoudig en binnen ieders bereik.


Hoe het allemaal begon:


Afgelopen winter was ik bij een bijeenkomst van Hilversum100; Natuur in en om de Stad, georganiseerd in 
het Pinetum.


Naast dat er ontzettend veel informatie werd gedeeld door de gemeente over de mooie plannen voor meer 
inheems groen, de groene schakel om de gemeente heen én de groene speelplaatsen die komende jaren 
gerealiseerd gaan worden, was er ook een woordje van Sietze Norder, een bewoner uit de Diamantstraat in 
het Vitus Buurtje. Hij liet wat oude oorspronkelijke foto’s zien uit de dopleveringstijd van de straat. Geen 
bomen in de straat maar ook geen auto’s. Die reden er immers nog niet in die tijd. Het beeld anno 2023 is 
een totaal ander plaatje. Een dikke rits van aaneengesloten auto’s aan beide zijden van de smalle straat. Dat 
zou een stuk anders moeten kunnen, bedacht Sietze.


Hij vertelde over het bomenplan dat hij samen met een buurman en de gemeente realiseert in zijn eigen 
straat en hoe hij vrijwel alle bewoner mee heeft gekregen in dit groene plan.


Met een handtekeningen formulier ging hij langs de huizen om uitleg te geven over zijn bomenproject en om 
handtekeningen op te halen om meer draagvlak te verkrijgen voor het plan. 


Zo konden bewoners, in een later stadium, zelf een favoriete boom selecteren vanuit het aanbod dat hij had 
uitgewerkt met onze stads ecoloog Joost. Iedere boom in dit voorstel zou een impuls kunnen geven aan het 
boost aan biodiversiteit in de Diamantstraat. 


Prachtig plan! Ik raakte geïnspireerd. 


Ik woonde net in de wijk Kerkelanden en zag de kansen voor heel veel waardevolle groene ontwikkelingen 
in de wijk. Zo smal als de Diamantstraat is, zoveel ruimte is er in onze jaren ’70 wijk. Het viel na verhuizing al 
snel op dat je vrijwel niemand op straat ziet. Geen spelen de kinderen maar ook vrijwel geen mensen die 
even een praatje maken op één van het handjevol banken dat in de wijk staat. Nou, bij het winkelcentrum 
dan wel eens wat, maar daar houd het bij op.


We weten het allemaal en daarom zitten we hier; Met het verlies van heel veel natuurlijke gebieden gaat het 
bijzonder slecht met de insectenpopulatie en met name de bij. Gaat het slecht met de insecten dan raakt 
dat direct de vogelpopulatie en de rest van de keten. 


Naar aanleiding van de presentatie van Sietze leerde ik dat je als burger met een plan, eerst gaat 
overleggen met de wijkregisseur van de gemeente. Zo maakte ik een afspraak met Natascha Heerschop. 
Een prettig gesprek en een mooi rondje door de wijk. Al pratende vertelde ze dat ik niet de enige ben in de 
wijk met het gevoel te willen onderzoeken of er meer zou kunnen. Zo bracht zij mij in contact met wat 
andere bewoners én met Versa Welzijn. 


Aan het eind van ons gesprek vroeg ik aan Natascha; Als jij iets zou mogen veranderen in de wijk, waar zou 
je dan voor kiezen. Ze vertelde hoe verdrietig het haar maakt dat er zo ontzettend veel eenzaamheid is in de 
wijk. Dat raakte me. Toen ik weer thuis was bekeek ik op AlleCijfers.nl de statistieken van de wijk 
Kerkelanden; Meer dan 50% van alle inwoners in de wijk voelt zich eenzaam. Ik schrok me een hoedje. Die 
cijfers liegen er niet om. Het gaat hier niet alleen om de 65+ groep maar over de 18+ groep. 


Dat deed wat met me.


De week erop zat ik om tafel met de opbouwwerkers van Versa Welzijn voor ons eerste gesprek in 
wijkcentrum De Koepel. En dat is waar het allemaal begon. Al snel was ik in gesprek met Jetty, die de 
vogels mist in haar straat en met Pier, die graag mooie projecten voor meer beschutting voor dieren zou 
maken met de kinderen uit de wijk.


http://AlleCijfers.nl


We hebben ons mogen presenteren aan andere bewoners in de wijk tijdens de voorlichtingsavonden van 
Versa.  Vonden dit voorjaar plaats in het wijkcentrum. En daar vanuit ging onze groei snel. 


Mijn partner Corwin kwam met een goede naam voor de werkgroep die langzaam uitgroeit tot een lokale 
community: Kerkelanden Groent. Inmiddels hebben we een aantal bijzondere mensen in de werkgroep en 
voelen we ons sterk en goed ondersteund om samen met Versa en afdeling GROEN van de gemeente 
mooie projecten te realiseren.


Zo hebben we bijvoorbeeld in de nationale Inheemse Zaaiweek een zakje inheemse zaden mogen realiseren 
voor alle huishoudens in de wijk. Zo hebben we in de week van het nationale Boomspiegelfeest van 
organisatie Guerrilla Gardeners meegelift in hun campagne en een succesvolle boomspiegelactie op touw 
gezet. Daar vanuit ontstonden weer groene subgroepen waar ook weer verder gedacht wordt over meer 
aanpassingen in de openbare ruimte. 


Deze winter organiseren we waardevolle informatieavonden voor de bewoners in de wijk waar we alles gaan 
vertellen over het wegnemen van de verharding in de tuinen en voortuinen. Hoe je een levende tuin kunt 
maken. Maar ook hoe je je balkon kunt omtoveren tot een bijenparadijs.


De eerste gesprekken rondom de schoolmoestuin die ook wel buurt moestuin zal worden, staan gepland.


Met de werkgroep hebben we afgelopen week, samen met het Gooisch Natuurreservaat grootschalig spring 
balsemien weggehaald in het Raabos. 


We werken samen met Urban Farming, Omgevings Educatie, IVN Natuureducatie en zoals eerder al 
aangegeven Versa en afdeling GROEN van de gemeente.


Corwin hielp mee aan het maken van een website, de grafische zaken zoals een flyer die we met de 
werkgroep huis-aan-huis hebben verspreid met het zakje inheems zaad.


Via een QR code op het zaadzakje en op de flyer kun je naar een formulier op onze website om mee te 
stemmen voor heel veel meer waardevol groen in de wijk. 


Met elkaar onderzoeken we hoe we dit alles gaan uitrollen. Want plannen die zijn er. Van verticaal tuinieren 
tot een groene poort bij het winkelcentrum. Van groene brinkjes, trefpunten op de vele velden die er zijn, tot 
aan uitleg over geveltuintjes voor bewoners. 


Maar voorlopig richten we ons op de tuinen en de voortuinen, want daar is immers de grootste slag tot 
ontharden én het realiseren van levende tuinen te maken. 


De tijd zit mee. Deuren gaan open. 


De stappen zijn eenvoudig; 


1: Neem contact op met je wijkregisseur en bespreek je plannen. Je vindt de contactgegevens op de site 
van de gemeente.

2: Neem contact op met Versa Welzijn en bespreek of er al andere groene projecten lopen in de wijk. Waar 
plannen gebundeld kunnen worden -  zijn ze sterker

3: Start je community via een online platform of app-groep

4: Onderzoek welke potjes er beschikbaar zijn. Je wijkregisseur helpt je graag verder op weg


Kerkelanden Groent. Een werkwoord. 


Samen groeien we naar een meer natuurlijke wijk, waar mensen graag samenkomen in de openbare ruimte 
en waar je met trots woont.


Met Versa en de gemeente voelen we ons gesterkt als een drievoudig koord.


Als je vragen hebt laat het ons weten. Waar we kunnen helpen doen we dat graag.


